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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 16 DE SETEMBRE DE 2014 
 
Data:  16 de setembre de 2014 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:  20,00  hores 
Fi:   21,30 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriu Caterina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 

I.- PART INFORMATIVA: 

1.- Informe morositat 2º trimestre 2014.- 
Es va donar compte de l’informe de secretaria -intervenció de data  17 de juliol de 2014    
que és del següent tenor: 
 
“Informe secretaria - intervenció en relació a l’av aluació del compliment dels 
terminis prevists en la Llei 15/2010, de 5 de julio l, de modificació de la Llei 3/2004, 
de 29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de  lluita contra la morositat en 
les operacions comercials 
 
I) NORMATIVA REGULADORA 
 
- Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
- Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, pel 
que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les operacions comercials. 
 
- Reial Decret legislatiu 3/2011 pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes 
del Sector Públic.  
 
- Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que se desenvolupa el capítol primer del títol 
sisè de la Llei 39/88, en matèria de pressuposts (RP). 
 
II) INFORME 
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Vist que l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 
3/2004, de 29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, d’acord amb al paràgraf  3º, procedeixo  a emetre el 
següent informe: 
 
1.- D’acord a l’article 187 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el Text Refós de les Hisendes Locals, al procedir a efectuar pagaments per 
Tresoreria, una vegada aprovades les factures per part de la Junta de Govern Local, 
s’han aprovat, reconegut i abonat les factures d’acord amb l’ordre de registre i s’ha 
complit el  termini  (a partir de 1 de gener de 2013) de pagament màxim de 30 dies des 
de l’aprovació de la factura o la certificació de l’obra. 
 
El termini de pagament de 30 dies s’ha complit en totes les factures presentades i 
registrades. 
 
S’han pagat, dins termini, 203 factures per un import de 67.806,82 euros. La major part 
de les factures corresponen a l’article 21 del Capítol 2 “Reparació, manteniment i 
conservació” per import de 21.047,44 euros (44 factures) i a l’article 22 “Material, 
subministrament i altres” per import de 46.466,43 euros (141 factures). 
 
Les despeses de personal (prioritat de pagament d’acord al TRLHL), a data d’avui,  
estan plenament garantits. 
 
2.- De conformitat amb l’article 3 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de 
la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat  en les operacions comercials, que incorpora una nova disposició transitòria 
sisena  al TRLCSP disposa que a partir de 1 de gener de 2013 el termini en el que les 
Administracions  tenen l’obligació d’abonar  el preu de les obligacions pendents serà 
dins els 30 dies següents a la data d’expedició de les certificacions d’obra o dels 
corresponents documents que acrediten la realització total o parcial del contracte.  
 
Aquesta Corporació no te pendents de pagament certificacions d’obra ni factures 
referent a obres públiques que incompleixen el mencionat termini des de el 
reconeixement de l’obligació.  
 
Aquest trimestre s’han aprovat, reconegut i abonat 8 factures corresponents al Capítol 
VI (Inversions reals) per un import de 81.538,46 euros, entre les que destaquen la 2ª 
certificació d’obra de l’obra “Millora i condicionament del c/ Son Bordoi” per un import 
de 40.436,11 euros o l’obra “ Asfalt carrer de la Creu” per un import de 24.979,24 
euros. 
 
3.-  L’article 5.1 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix que “La Entidad local dispondrá de un registro de 
todas las facturas y demás documentos emitidos por los contratistas a efectos de 
justificar las prestaciones realizadas por los mismos, cuya gestión corresponderá a la 
Intervención u órgano de la Entidad local que tenga atribuida la función de 
contabilidad”. 
 
L’Ajuntament de Llubí disposa d’un registre de factures (programa de facturació de 
suport informàtic) des de dia 25 de juliol de 2011 que va començar a funcionar a partir 
de dia 1 de gener de 2012, registre que ha facilitat l’ADOP (autorització, ordenació, 
disposició i pagament) de les factures. 
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4.- L’article 5.4 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, per  la que s’estableixin mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix: “La Intervención u órgano de la Entidad local que 
tenga atribuida la función de contabilidad incorporará al informe trimestral al Pleno 
regulado en el artículo anterior, una relación de las facturas o documentos justificativos 
con respecto a los cuales hayan transcurrido más de tres meses desde su anotación 
en el citado registro y no se hayan tramitado los correspondientes expedientes de 
reconocimiento de la obligación o se haya justificado por el órgano gestor la ausencia 
de tramitación de los mismos. El Pleno, en el plazo de 15 días contados desde el día 
de la reunión en la que tenga conocimiento de dicha información, publicará un informe 
agregado de la relación de facturas y documentos que se le hayan presentado 
agrupándolos según su estado de tramitación”. 
 
III) CONCLUSIONS 
 
1.- S’ha de continuar en la línea de pagament de les factures d’acord amb l’ordre del 
Registre de factures. 
 
2.- Per la seva part el paràgraf  4º de l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, disposa  en relació a dit  informe: 
 
“Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, 
dicho informe deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio 
de Economía y Hacienda y, en su respectivo ámbito territorial, a los de las 
Comunidades Autónomas que, con arreglo a sus respectivos Estatutos de Autonomía, 
tengan atribuida la tutela financiera de las Entidades Locales. Tales órganos podrán 
igualmente requerir la remisión de los citados informes” 
 
Por tot allò, dit informe s’ha de remetre  al Ple de la Corporació a efectes del seu debat  
i a la Direcció General de Coordinació Financera amb les  CCAA i les Entitats Locals 
del Ministeri d’Economia i Hisenda, òrgan competent en matèria de tutela financera en 
l’àmbit de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
 
3.- El període mitja de pagament de les factures una vegada reconegudes (aprovades)  
és de 8 dies. 
 
4.- Aquest informe únicament fa referència a la situació de morositat de l’Ajuntament 
des de dia 1 d’abril  fins 30 de juny de 2014 amb els proveïdors.” 
 
Els reunits es donen per assabentats 

  
 
II.- PART RESOLUTÒRIA: 
 
1.-  EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR DE DAT A 14 JULIOL 2014.- 
Oberta la sessió pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia 14 De 
juliol de 2014)  i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR DE DATA 1 7 JULIOL 2014.-  
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A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió extraordinària urgent de 
dia 17 de juliol de 2014) i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
2.- EXAMEN  I APROVACIÓ AMORTITZACIÓ PRÉSTEC ICO.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  26 d’agost 2014, que deia: 
 
“El Reial Decret – llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen les obligacions 
d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de financiació pel 
pagament als proveïdors de les Entitats locals, va possibilitar a l’Ajuntament de Llubí el 
pagament de les factures d’exercicis anteriors a 2012 que no s’havien abonat per falta 
de consignació pressupostària o de Tresoreria. 
 
Forma l’Estat, a través de Convenis amb les Entitats financeres, possibilitava un 
préstec a l’Ajuntament a retornar en un termini màxim de 10 anys amb dos anys de 
carència. 
 
El préstec amb l’entitat financera “La Caixa” es va realitzar en data 04/06/2012 per un 
import total de 117.922,07 euros. 
 
Una vegada transcorregut dos anys des de la concessió de l’import sol·licitat, i d’acord 
amb l’acte d’arqueig de data 31/07/2014, és voluntat de l’Ajuntament amortitzar l’import  
del préstec. 
 
D’acord amb el certificat de “La Caixa” l’import que queda per amortitzar és de 
114.237,01 euros. 
 
D’acord amb això, i segons les disposicions legals vigents, PROPOSO a l’Ajuntament 
ple l’adopció del present ACORD:  
 
Primer.-  Amortitzar el préstec número 312.157941-06 amb “La Caixa”  per un import 
total de 114.237,01 euros. 
 
Segon.-  Comunicar dit acord a “La Caixa” per que procedesqui a la cancel·lació amb 
l’ICO. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar que aquest préstec es va fer per poder pagar 
les factures als proveïdors, en un moment en què l’Ajuntament no tenia suficient 
tresoreria. 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN,  es va manifestar que això 
demostra la mala gestió de l’equip de govern, i recordà que aquest préstec estava 
vinculat as un pla d’ajustament que va fer pujar els impostos i taxes als llubiners i què, 
a part, han tingut que suportar pagar 13.000 euros d’interessos . 
 
Per part del Sr. Miquel Perelló Alomar es va manifestar que el govern anterior 
endeutava a l’Ajuntament  més de 200.000 euros, i per això l’Ajuntament es va tenrir 
que acollir en aquest pla de pagament als proveïdors. 
 



 

 5 

Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, del grup municipal PSOE,  es va 
manifestar que el govern del PP va pujar taxes i impostos i per això, ell està a favor 
d’amortitzar el préstec, el que suposa tornar a la situació inicial de l’import de les taxes 
i impostos. 
 
 Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  PREU PÚBLIC 
PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’ESCOLETA MUNICIPAL.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de setembre 2014, que deia: 
 
“En data  17 d’octubre de 2011, per l’Ajuntament Ple es va aprovar la modificació de 
l’Ordenança que regula el preu públic per la prestació del servei d’Escoleta Municipal. 
 
 Aquesta aprovació provisional es va publicar al BOIB núm. 164 de data 1 de 
novembre de 2011, i al no presentar-se cap reclamació en contra,  i després de la seva  
publicació al BOIB núm.  187 de data 15 de desembre de 2011,  va entrar en vigor. 
 
Aquesta Batllia proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança reguladora del preu públic 
per  la prestació del servei d’Escoleta Municipal. 
 
2.- Exposar l’Ordenança reguladora del preu públic per la prestació del servei d’Escoleta 
Municipal a informació pública per termini de 30 dies a efectes de presentació 
d'al·legacions. 
 
3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  DE LA TAXA DE 
GUALS.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de setembre 2014, que deia: 
 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
Vist que l’Ajuntament de Llubí, en l’actualitat disposa de solvència econòmica per 
amortitzar el capital i interessos dels préstec que es va signar amb l’entitat financera 
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La Caixa, mitjançant la línia ICO de pagament de factures, és voluntat de l’Ajuntament 
reduir  els imposts i taxes que es varen augmentar a través del pla d’Ajustament 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa 
de guals. 
  
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de la taxa de guals per un termini de 30 dies. 
 
3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, es va manifestar que en 
totes les reduccions d’impostos i taxes,  el seu grup votaria a favor, i volia que constés en 
acta que el pla d’ajustament va provocar un increment injustificat d’impostos i taxes, que 
han pagat només una part dels llubiners, i que això demostra que hi va haver una mala 
gestió econòmica ja que el Partit Popular duu quasi dotze anys governant a Llubí. 
 
Per part del Sr. Miquel Perelló Gelabert, del grup municipal PSOE, es va manifestar que 
aquestes eren unes mesures electoralistes i de propaganda, però que votaria a favor, ja 
que beneficiava als llubiners.  
 
Per part del Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municipal CxI, es va manifestar que votaria a 
favor, ja que va ser una de les condicions per votar a favor del pla d’ajustament. 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  DE LA TAXA PER 
EXPEDICIÓ DOCUMENTS ADMINISTRATIUS.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de setembre 2014, que deia: 
 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
Vist que l’Ajuntament de Llubí, en l’actualitat disposa de solvència econòmica per 
amortitzar el capital i interessos dels préstec que es va signar amb l’entitat financera 
La Caixa, mitjançant la línia ICO de pagament de factures, és voluntat de l’Ajuntament 
reduir  els imposts i taxes que es varen augmentar a través del pla d’Ajustament 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
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1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa 
per expedició documents administratius. 
  
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per expedició de documents 
administratius per un termini de 30 dies. 
 
3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  DE LA TAXA PER 
LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de setembre 2014, que deia: 
 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
Vist que l’Ajuntament de Llubí, en l’actualitat disposa de solvència econòmica per 
amortitzar el capital i interessos dels préstec que es va signar amb l’entitat financera 
La Caixa, mitjançant la línia ICO de pagament de factures, és voluntat de l’Ajuntament 
reduir  els imposts i taxes que es varen augmentar a través del pla d’Ajustament 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de les 
llicències urbanístiques. 
 
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de les llicències urbanístiques per un termini de 
30 dies. 
 
3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  REGULADORA DE 
L’IMPOST DE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES -  ICIO.- 
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Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de setembre 2014, que deia: 
 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
Vist que l’Ajuntament de Llubí, en l’actualitat disposa de solvència econòmica per 
amortitzar el capital i interessos dels préstec que es va signar amb l’entitat financera 
La Caixa, mitjançant la línia ICO de pagament de factures, és voluntat de l’Ajuntament 
reduir  els imposts i taxes que es varen augmentar a través del pla d’Ajustament 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de l’ICIO. 
 
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de l’ICIO per un termini de 30 dies. 
 
3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  DE L’IMPOST 
INCREMENT VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA-  
PLUSVÀLUES.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de setembre 2014, que deia: 
 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
Vist que l’Ajuntament de Llubí, en l’actualitat disposa de solvència econòmica per 
amortitzar el capital i interessos dels préstec que es va signar amb l’entitat financera 
La Caixa, mitjançant la línia ICO de pagament de factures, és voluntat de l’Ajuntament 
reduir  els imposts i taxes que es varen augmentar a través del pla d’Ajustament 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
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1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de l’Impost 
Increment Valor Terrenys de Naturalesa Urbana. 
 
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de l’IIVTNU per un termini de 30 dies. 
 
3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
9.- EXAMEN I APROVACIÓ EXPEDIENT MODIFICACIÓ DE CRÈ DIT 12/2014.- 
Es va donar lectura a la Proposta de data 5 de setembre 2014, signada pel regidor 
d’Economia i Hisenda, Sr. Miquel Perelló Alomar,  que deia: 
 
“Expedient de modificació de crèdit 12/14, referent a la modificació de crèdits del 
pressupost de despeses mitjançant suplement de crèdit. 
 
Per Decret de Batlia, de dia 05 de setembre de 2014, s’inicia l’expedient per a 
l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
 
Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, per a les quals la 
consignació és insuficient o no n’hi ha en el pressupost ordinari actual, cal tramitar 
l’expedient de suplement de crèdit i crèdit extraordinari, que s’ha de finançar mitjançant 
romanent de tresoreria del pressupost vigent de la corporació, amb subjecció a les 
disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  
 
a) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 342/21200.- CONSERVACIÓ INSTAL·LACIONS ESPO RTIVES.- es proposa 
ampliar en la quantitat de 8.000 €, per atendre les millores per la conservació dels 
vestuaris del Poliesportiu municipal. 
 
Per tot això, PROPOSO al Ple l’adopció del següent ACORD: 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 12/14, per  finançar  
mitjançant  romanent de tresoreria per a despeses generals del pressupost vigent de la 
corporació. 
 
Segon.- Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 12/14 en el 
Pressupost Municipal de 2014 per suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria disponible, quedant fixades les partides i conceptes pressupostaris afectats, 
de la següent forma: 
 

PARTIDES EN AUGMENT: 
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DESPESES 

 
GRUP      

PROGRA-  DENOMINACIO Consignació Augment supl. Consignació 

MES Subcon.  anterior crèdit final 

342 21200 Conservació Instal�lacions esportives 6000 euros 8000 euros 14000 euros 

 
INGRESSOS 

          

PARTIDA DENOMINACIO Consignació 
Augment 
supl. Consignació 

    anterior crèdit final 

870.01 Romanent de tresoreria 
333.694,61 

euros 8000 euros 
325.694,61 

euros 

         

 
L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 8000 €, essent la procedència dels 
fons per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 

 
Tercer.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze 
dies hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears. En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, 
el Ple disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del període 
d’exposició pública, per resoldre-les.”   
 
Per part del Sr. Toni Vallespir es va manifestar que als vestuaris del Poliesportiu hi ha un 
problema amb la caldera i amb l’aprofitament de l’aigua, ja que el sistema actual, provoca 
la pèrdua d’aigua, connectant totes les dutxes, i no només les que s’utilitzen.  Per això, es 
farà una doble actuació, entre enguany i l’any vinent,  que es financera amb el romanent 
de tresoreria. 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, es va manifestar que 
estaven d’acord, però que també estaria bé que comencessin a fer estudis sobre el tema 
de les plaques solares per a subministrament dels edificis públics.   
 
Per part del Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municipal CxI, es va demanar si aquestes 
despeses es finançarien a través de l’anul·lació de la partida de contribucions especials.     
 
Al que el Sr. Toni Vallespir contestà que no, que es finançaria amb romanent de 
tresoreria.  
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
10.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PS M-EN CONTRA ELS 
REITERATS INCOMPLIMENTS DELS ACORDS PLENARIS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 2 de setembre 2014, 
que deia: 
 
“D'acord amb la normativa de règim local (Reglament d'organització, funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals i Llei municipal i de règim local de les Illes Balears) 
els grups polítics municipals poden presentar al Ple de l'Ajuntament propostes de 
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resolució per debatre i posteriorment ser votades. Entre les competències del Ple es 
troben  el control i la fiscalització dels òrgans de govern municipals, l'aprovació de 
reglaments, ordenances i disposicions que siguin de competència municipal, 
l'aprovació i modificació de pressuposts, la disposició de despeses, l'aprovació dels 
comptes, etc. D'altra banda la normativa de règim local vigent atribueix al batle de la 
corporació la competència específica de publicar, executar i fer complir els acords de 
l'Ajuntament.  
 
Durant aquesta legislatura el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista ha presentat 
al Ple de l'Ajuntament nombroses propostes (més de 65 mocions municipals) de les 
quals gairebé la totalitat han estat aprovades pel Ple de l'Ajuntament. Molts dels 
acords plenaris, no obstant haver estat aprovats per votació a Ple, no s'han executat, 
no s'han duit a terme o no s'han realitzat les iniciatives corresponents.  
 
Vist el reiterat incompliment dels acords municipals per part del batle, 
 
Atesa la preocupació pel deteriorament democràtic que això suposa i la deslleialtat a la 
representació ciutadana a les institucions municipals 
 
Vist el poc respecte a la tasca encomanada als grups municipals de control i 
fiscalització dels òrgans de govern i a l'esforç de l'oposició per fer propostes de millora 
per a Llubí  
 
El grup del PSM-Entesa Nacionalista proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels 
següents 

Acords  

Primer . Constatar l'incompliment reiterat d'acords municipals aprovats per votació a 
Ple a través de mocions municipals presentades pels grups de l'oposició a 
l'Ajuntament de Llubí. 

Segon .  Instar el batle de Llubí a complir i fer complir els acords plenaris i a respectar 
el normal funcionament democràtic d'un Ajuntament. 

Tercer . Donar compliment immediat als acords municipals aprovats per Ple que siguin 
objecte d'incompliment, no executats o retardats injustificadament.”  

Per part del Sr. Batlle es va manifestar que ells varen ésser la llista més votada, i que 
en sessió plenària de data 11 de juny de 2011, també va tenir el major nombre de vots  
i pe això va ser investit com a batlle. 

Per part del Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, es va manifestar que 
aquesta resposta a la moció presentada no té res a veure amb el contingut de la moció 
i que precisament per ser batlle, ha de complir els acords que s’aproven per Ple.  
Inclòs no compleix alguns dels acords que s’han aprovat per unanimitat.  Hi posà com 
exemple els següents:  En juny de 2013, es va aprovar una moció on s’acordava que 
cada quatre mesos es faria una reunió on s’informaria de la situació de les NNSS.  En 
juliol de 2013, es va  aprovar una moció, ones sol·licitava la neteja,  conservació i 
accessibilitat als elements històric-patrimonials de Llubí.  Al setembre de 2013, 
s’aprovà una moció on s’acordava exigir al Consell la reparació de les deficiències a la 
via de circumval·lació.  També es varen aprovar mocions relatives a una reunió 
informativa amb la Conselleria d’Educació, o a la sol·licitud de l’1 % cultural, que 
encara no ha arribat.   En març de 2014, es va aprovar una moció on s’aprovà que se 
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consensuaria les inversions municipals  i s’ha demostrat que no s’ha consensuat cap 
ni una.  No s’ha presentat cap pla d’asfaltat de carrers, ni camins rurals, així com 
tampoc s’ha complit amb la planificació estratègica  de l’escoleta municipal.  Al juny de 
2014, s’aprovà una moció on s’acordava la redacció d’un reglament de participació 
ciutadana, que encara no s’ha redactat.  Al juliol de 2012, es va aprovar una moció, 
per a la redacció d’un reglament de la comissió de cultura, que encara no s’ha 
redactat. Tampoc s’ha redactat el reglament per a la utilització d’espais públics, que es 
va  aprovar a través d’una moció en febrer de 2013, i s’ha retirar la camiseta verda, i la 
senyera que estava al balcó de l’Ajuntament, i que es va aprovar per moció, en sessió 
plenària i per majoria absoluta. 

El Sr. Gabriel Vicens recordà que el govern municipal està en minoria i que quan 
l’oposició proposa qualque assumpte, sempre ens troben amb la negativa del batlle i 
l’equip de govern. 

 Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI,  i 
5 vots en contra: PP) acorden aprovar la moció abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
11.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PS M-EN PER LA 
RETIRADA DE LA PLACA D’INAUGURACIÓ DEL POLIESPORTIU  MUNICIPAL.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 2 de setembre 2014, 
que deia: 
 
“Al poliesportiu municipal de Llubí hi ha una placa commemorativa que diu: “AQUEST 
POLIESPORTIU MUNICIPAL VA SER INAUGURAT PEL MOLT HONORABLE 
SENYOR JAUME MATAS PALOU, PRESIDENT DE LES ILLES BALEARS, ESSENT 
L'IL·LUSTRÍSSIM SENYOR TOMAS CAMPANER FERRAGUT BATLE DE LLUBÍ. 
LLUBÍ 31 DE JULIOL DE 2005” 
 
Vist que el Sr. Jaume Matas Palou, expresident de les Illes Balears, ha estat 
condemnat per la Justícia per corrupció política i en sentència ferma,  
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Llubí adopta el següent  Acord:  
 
Retirar o substituir la placa del Poliesportiu a fi que no figuri el nom de Molt Honorable 
Senyor Jaume Matas a la placa commemorativa de la inauguració de la instal·lació 
municipal.”  
 
Per part del sr. Batlle es va manifestar que estaven d’acord en retirar la placa i totes 
les plaques sobre les persones que estaven condemnades en ferm. 
 
El Sr. Miquel Perelló Gelabert, del grup municipal PSOE, es va manifestar que si fos 
per ell, es retirarien totes les plaques d’inauguració. 
  
Els reunits, prèvia deliberació,  per unanimitat,  acorden aprovar la Proposta de la Batllia 
abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
12.- PROPOSTES D’URGÈNCIA   No es va presentar cap proposta 
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13.-  PRECS I PREGUNTES.-  
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular els següent precs: 
-Que es millori el protocol per a properes ocasions, ja que a l’acte on es “jubilaven” els 
caparrots, va ser deslluït. 
 
Per part de la regidora Sra.  Magdalena Perelló Fro ntera, del grup municipal 
PSM-EN, es varen formular els següents precs:  
-Que durant  les festes de Son Ramis i Nit Jove i quan hi ha sopars a la fresca, 
l’enllumenat públic no s’apagui. 
-Que per a evitar accidents greus, es revisin les faroles de l’enllumenat públic. 
 
Per part de la regidora Sra.  Beatriu Catalina Rodr íguez Fiol, del grup municipal 
PSM-EN, es varen formular els següents precs:  
-Que es senyalitzi  les obres del carrer Doctor Fleming, per evitar embossos i agilitzar 
el trànsit pel casc urbà.  
- Que per a properes execució d’obres, es tengui en compte i no es comencin quan 
s’inici el curs escolar.  
 
 Per part del regidor Sr. Cristòfol Riera Solé, del grup municipal PSM-EN, es 
varen formular els següent precs: 
-Que s’informi a tot el poble de les obres del carrer Dr. Fleming,  i no només als 
veïnets de dit carrer, ja que a l’escola assisteixen nins de tot el poble. 
-Que s’estudii instal·lar protecció a les grades del Poliesportiu, on hi ha baranes, per 
evitar accidents. 
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es 
varen formular els següents precs: 
-Que s’arregli la senyal de Stop del camí de Tiraset.   El Sr. Toni Vallespir informà que 
ja està arreglada. 
-Que es llevi la senyal de direcció prohibida que hi ha al carrer Traginers,  
 
Per part del regidor Sr. Cristòfol Riera Solé, del grup municipal PSM-EN, es va 
formular la següent pregunta: 
-La garantia donada per les Monges Franciscanes, de lloguer de l’escoleta, durant els 
cinc pròxims anys, ¿La tenim per escrit?    Contestà el Sr. Batlle, dient que l’únic que 
tenim és un compromís verbal i que ja ha sol·licitat que estigui per escrit. 
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es varen formular les següents preguntes: 
-Quan es presentarà el pla d’activitats del Casal de Joves?   Li contestà el Sr. Tomàs 
Ramis, dient que quan estigui fet. 
-Que l’escombradora faci net per tots els carrers, ja que hi ha veïnats que es queixen 
de que no passa pel seu carrer.  El Sr. Toni Vallespir informà que la brigada té ordres 
de fer net per tots els carrers del poble. 
-S’ha instal·lat un senyal de prohibir aparcar al carrer Fàbrica, ¿Per què s’ha instal·lat, i 
en base a què?  Contestà el Sr. Toni Vallespir, dient que s’ha instal·lat a petició del 
Centre Sanitari, i amb l’informe positiu de la policia local. 
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular la següent pregunta: 
-L’arxiu municipal està obert al públic?   Li contestà el Sr. Toni Vallespir, dient que si, 
en horari laboral, i que si és fora de l’horari laboral, s’ha de sol·licitar cita i autorització. 
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Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es varen 
formular les següents preguntes: 
- Hi ha informe tècnic sobre l’aluminosi de l’edifici de Can Pere Jaume?      Li contestà el 
Sr. Batlle, dient que si. Hi ha un informe de l’interior que es fa per la Fira de la Mel i es 
farà un altre de l’exterior. 
 
-A la restauració de la Riba, Per què no s’ha emprat el mateix tipus de material que hi 
havia abans?  Li contestà el Sr. Batlle dient que aquesta restauració s’ha fet d’acord amb 
l’opinió dels tècnics municipals i què la nova pedra,  està d’acord amb l’entorn del conjunt 
de Son Ramis. 
El sr. Joan Ramis manifestà que és una restauració mal feta i que queda horrorós.  
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


